

نبذة عن المرشحين لعضوية مجلس الإدارة

About the Candidates for Agility Board membership

صفة الترشح	الجنسية	الاسم
Nomination Type	Nationality	Name
مستقل	الكويت	ناصر محمد فهد الراشد
Independent	Kuwait	Naser Mohammad Fahad Al-Rashed
Mr. Naser Mohammad Fahad Al-Rashaleader and entrepreneur with a disting both the public and private sectors. As Trading Company, he has successfully premier retail powerhouse in Kuwait, of fashion brands and innovative in-house across the Middle East. Beyond his contributions to the private senior leadership positions in key gove including the Civil Aviation Authority at Arab Economic Development, where he role in shaping policies and driving str. Naser has also served as a board directlisted companies, leveraging his experiment, and strategic growth to drive leserves as a Board Member at Agility, a services, infrastructure and innovation on six continents. His extensive experiments to make a significant impact economic development sectors in Kux	guished career spanning is Chairman of Aswaq in positioned the firm as a differing high-quality see labels to consumers in esector, Naser has held ernmental institutions, and the Kuwait Fund for the played an instrumental ategic initiatives. In ector for multiple publicly rise in governance, along-term value. Naser in global supply chain in company with a footprint it ience and leadership on both the business and	السيد ناصر محمد فهد الراشد هو أحد رجال الأعمال المخضرمين الذي يعتبر قائد متميز عبر القطاعين العام والخاص. وبصفته رئيس مجلس إدارة شركة أسواق التجارية، نجح السيد/ ناصر في وضع الشركة كقوة رائدة في قطاع التجزئة في الكويت، حيث يقدم علامات أزياء تجارية عالية الجودة وعلامات تجارية استهلاكية مبتكرة في جميع أنحاء الشرق الأوسط. إلى جانب دوره البارز في القطاع الخاص، شغل السيد/ ناصر مناصب فيادية عليا في مؤسسات حكومية رئيسية، بما في ذلك الهيئة العامة للطيران المدني والصندوق الكويتي للتنمية الاقتصادية العربية، حيث لعب دوراً محورياً في صياغة السياسات ودفع المبادرات الاستراتيجية. كما شغل ناصر منصب عضو مجلس إدارة في العديد من الشركات المدرجة في البورصة، مستفيداً من خبرته في الحوكمة، والإدارة المالية، والنمو الاستراتيجي لدفع القيمة طويلة الأجل. ولا تزال خبرة السيد/ ناصر الواسعة وقيادته الحكيمة تحقق تأثيراً كبيراً على قطاعي الأعمال والتنمية الاقتصادية في الكويت.



صفة الترشح	الجنسية	الاسم
Nomination Type	Nationality	Name
مستقل	الكويت	سلطان أنور سلطان العيسى
Independent	Kuwait	Sultan Anwar Sultan Al-Essa
Mr. Sultan Anwar Al-Essa is a distingu extensive experience in real estate demanagement, and corporate governar Officer and Vice Chairman of Union Regoversees the company's vision, growth solidifying its reputation as a premier presidential properties in Kuwait. Since Sultan has played a pivotal role in drivexpansion and innovation. Prior to his tenure at UREC, Sultan wo Services Co., where he contributed to supplying and serving the oil and gas a degree in Management from Northeas. In addition to his executive role at URE Board Member at Agility, a global suppinfrastructure and innovation companicontinents.	ished business leader with velopment, strategic ace. As the Chief Executive eal Estate Co. (UREC), he and operations, provider of luxury joining UREC in 2008, and the company's arked at Petroleum the company's success in sector. Mr. Al-Essa holds a tern University in Boston.	السيد سلطان أنور العيسى هو أحد القيادات ذات الخبرة الطويلة في قطاع تطوير العقارات، والإدارة الاستراتيجية، وحوكمة الشركات. وهو يشغل حاليا منصب الرئيس التنفيذي ونائب رئيس مجلس إدارة شركة الاتحاد العقارية (UREC). يشرف السيد/ سلطان على رؤية الشركة ونموها وعملياتها، مما يعزز سمعتها كمزود رائد للعقارات السكنية الفاخرة في الكويت. ومنذ انضمامه إلى UREC عام 2008، لعب سلطان دوراً محورياً في دفع توسع الشركة وابتكارها. وابتكارها. والمحالة المحالة والعاز. الشركة في عمليات التوريد وخدمات قطاع النقط والعاز. وحمل سلطان درجة في الإدارة من جامعة نورث إيسترن في بوسطن.



صفة الترشح Nomination Type	الجنسية Nationality	الاسم Name
مستقل Independent	الكويت Kuwait	عبدالله خاجة Abdullah Khajah
Mr. Abdullah Khajah is currently the C trading and contracting Company, responsible for managing the over garments, F&B, Livestock and others. as a Director on Touristic Enterpredirectors.	a multisectoral company, rall business activities in Currently Abdullah serving	السيد عبدالله خاجه يشغل حاليا منصب الرئيس التنفيذي لشركة المسيلة للتجارة العامة والمقاولات، وهي شركة تزاول الأنشطة التجارية بشكل عام في قطاعات المنسوجات والأغذية والمواشي، وغيرها. عبدالله حاليا عضو مجلس إدارة في شركة المشروعات السياحية.
Previously, Abdullah held several roles with Kuwait Financial Centre (Markaz), with well-rounded experience in the in He is an active member of various advisory boards.	and that has equipped him vestment field.	شغل عبدالله سابقاً عدة مناصب لدى المركز المالي الكويتي (المركز) مما أكسبه خبرة شاملة في مجال الاستثمار. في مجال الاستثمار. عبدالله عضو نشط في عدد من اللجان المهنية والمجالس الاستشارية.
Abdullah holds a Bachelor's degree University and has completed numer investment strategy, private equity, a from leading global institutions.	ous executive programs in	يحمل عبدالله درجة البكالوريوس في الإدارة المالية من جامعة الكويت، كما أكمل برامج تنفيذية متقدمة في استراتيجيات الاستثمار، والأسهم الخاصة، وإدارة المحافظ من مؤسسات عالمية مرموقة.



		Aginty
صفة الترشح	الجنسية	الاسم
Nomination Type	Nationality	Name
مستقل	الكويت	عبدالمجيد حاجي حسين الشطي
Independent	Kuwait	Abdulmajeed Hajji Hussain AlShatti
Mr. Abdulmajeed Hajji Hussain AlShat economist with decades of leadership energy, and scientific sectors. He currengaged in national economic policy that research-focused roles, while regrese economic publications and thought leadership economic publications and Managing Director of Construction economic and Manager within the same institution. For executive Board Member for Investment Manager within the same institution. For executive Board Member for Investment Manager within the same institution. For executive Board Membership economic Abdulmajeed's board memberships at the Compensation Assessment following. Abdulmajeed's board memberships and directorships at Kuwait Petroleum Corand Kuwait, Kuwait Clearing Company Real Estate, and Iskan Finance Company Real Estate, and Iskan Finance Company Chairman of the Kuwait Banking Associof the Supreme Petroleum Council. He of the Kuwait Scientific Centre. He holds an Engineer's Degree and Mateconomic Systems from Stanford United Economic Ec	across the financial, ently remains actively hrough various strategic ularly contributing to adership. file positions such as ommercial Bank of Kuwait, nt, and Private Banking de also held managerial tion, The Securities Group Scientific Research, cs, international relations, n, he served as Deputy Public Authority for the Iraqi invasion. The extensive and include poration, Bank of Bahrain of Alargan International any. He has served as ciation and was a member of was also Vice Chairman ester's in Engineering versity, and a Bachelor's perations Research from	السيد عبدالمجيد حاجي حسين الشطي هو اقتصادي كويتي بارز يتمتع بخبرة واسعة تمتند لعدة عقود في قطاعات المال والطاقة والبحث العلمي. يواصل حالياً مشاركته الفاعلة في صياغة السياسات الاقتصادية الوطنية من خلال أدوار استراتيجية وبحثية متنوعة، كما يسلهم بانتظام في مقالات وتحليلات اقتصادية في وسائل الإعلام، مما يعكس دوره كقائد فكري في المجال الاقتصادي. تولى عبدالمجيد سابقاً مناصب قيادية مرموقة، منها رئيس مجلس الإدارة والعضو المنتدب في البنك التجاري الكويتي، وعضو مجلس إدارة تنفيذي للاستثمار، ومدير إدارة الخدمات المصرفية الخاصة في البنك ذاته. كما شغل مناصب إدارة في مؤسسة البترول الكويتية، وشركة المجموعة للأوراق المالية، ومعهد الكويت للأبحاث العلمية، حيث تولى قيادة إدارات الاقتصاد والعلاقات الدولية والتخطيط التنموي. إضافة إلى ذلك، عمل نائب المدير العام شغل عضوية مجالس إدارة اتحاد التعدير التعويضات عن الغزو العراق. شركة المقاصة، شركة الأرجان العالمية العقارية، وشركة إسكان للتمويل. كما شغل منصب شركة المقاصة، شركة الأرجان العالمية العقارية، وعضو المجلس الأعلى للبترول، ونائب رئيس مجلس إدارة الحركز العلمي الكويتية، وعضو المجلس الأعلى للبترول، ونائب رئيس مجلس إدارة المركز العلمي الكويتي. مجلس إدارة المركز العلمي الكويتية، وعضو المجلس الأعلى للبترول، ونائب رئيس عما عبدالمجيد درجة الماجستير ودرجة مهندس في نظم الاقتصاد الهندسي من جامعة سيراكيوز في ولاية نيوبورك، مما يعكس مزيجاً فريداً من الكفاءة التقنية والاقتصادية.



أحمد خليفة القبيسي الإمارات العربية المتحدة مستقل	الاسم Name	الجنسية Nationality	صفة الترشح Nomination Type
Independent Onited Arab Emirates Animed Knatha AtQubaisi	أحمد خليفة القبيسي Ahmed Khalifa AlQubaisi	الإمارات العربية المتحدة United Arab Emirates	مستقل Independent

Dr. Ahmed Khalifa AlQubaisi is a senior executive and board member with more than 20 years of leadership experience across the energy, finance, investment, and government sectors. He has served on the boards of eight prominent institutions, including government-owned companies and strategic enterprises, and has over a decade of experience in boardroom leadership—focusing on governance, strategic direction, risk oversight, and long-term value creation. He is a Certified Corporate Director from Harvard Business School,

He is a Certified Corporate Director from Harvard Business School, bringing internationally recognized governance credentials to his board roles.

Throughout his executive career, Ahmed has led and executed large-scale investment programs, joint ventures, corporate establishments, and strategic alliances across diverse sectors. He played a key role in shaping ADNOC's 2030 strategy and delivering on its long-term investment and growth agenda. His work has included the structuring and execution of multi-billion-dollar transactions, establishment of new subsidiaries and operating entities. He consistently drives decisions that maximize shareholder value, aligning strategic initiatives with financial outcomes and institutional priorities.

Ahmed served as CEO of the Abu Dhabi Chamber of Commerce and Industry, where he led institutional transformation, strategic partnerships, and policy influence. Previously, he held exeutive senior finance and investment roles at ADNOC, and was also a Partner at Ernst & Young (EY).

His board service includes roles at ADNOC Distribution, ADNOC Refining, Abu Dhabi Water & Electricity Authority, and others. Ahmed also chaired Audit, Finance, and Executive Committees. He brings deep capability in corporate governance, shareholder alignment, strategic investment planning, and board committee leadership.

Ahmed holds a Doctorate in Business Administration from Durham University & emlyon Business School, a Global Executive MBA from INSEAD, and advanced executive certificates from Harvard Business School, Wharton University, Oxford, and IMD. Recognized in Forbes' Top 100 CEOs (2024), he is known for driving impact at the board level through strategic insight, disciplined execution, and principled leadership.

الدكتور أحمد خليفة القبيسي هو قيادي تنفيذي وعضو مجلس إدارة، يتمتع بخبرة مهنية تمتد لأكثر من عشرين عاماً في مجالات الطاقة، والمالية، والاستثمار، والقطاع الحكومي. شغل عضوية مجالس إدارة في ثماني مؤسسات مرموقة تشمل شركات حكومية واستثمارية، ويملك أكثر من عشر سنوات من الخبرة في العمل كعضو مجلس إدارة، مع التركيز على الحوكمة، والتوجيه الاستراتيجي، وإدارة المخاطر، وتحقيق قيمة مضافة طويلة الأجل للمساهمين.

يحمل الدكتور أحمد شهادة "مدير مجلس إدارة معتمد" من جامعة هارفارد للأعمال، مما يعكس التزامه بمعايير الحوكمة المؤسسية على المستوى العالمي.

خلال مسيرته المهنية، تولى مسؤوليات قيادية في تنفيذ برامج استثمارية، وتأسيس شركات، والدخول في شراكات استراتيجية عبر قطاعات مختلفة. ساهم في تطوير وتنفيذ "استراتيجية أدنوك 2030"، وكان له دور في عدد من الصفقات الاستثمارية المهمة وتأسيس شركات تشغيلية تابعة. يحرص في أدواره التنفيذية وكعضو مجلس إدارة على اتخاذ قرارات تدعم تحقيق أهداف المؤسسة وتعزز من القيمة للمساهمين.

شغل منصب المدير العام لغرفة تجارة وصناعة أبوظبي، حيث أشرف على تطوير نموذج العمل المؤسسي وتعزيز العلاقات الاستراتيجية. كما عمل في مناصب تنفيذية قيادية ضمن مجموعة أدنوك، وكان شريكاً في شركة "إرنست ويونغ (EY) "في مجالات الاستشارات المالية والاستثمارية.

شملت خبراته في مجالس الإدارة عضويته في مجلس إدارة كل من: "أدنوك للتوزيع"، و"أدنوك للتكرير"، و"هيئة مياه وكهرباء أبوظبي"، وغيرها، كما ترأس عدداً من اللجان المتخصصة مثل لجان التدقيق والمالية والتنفيذية، مساهماً في دعم قرارات الحوكمة ومتابعة الأداء المؤسسي.

يحمل الدكتور أحمد درجة الدكتوراه في إدارة الأعمال من جامعة درهام وكلية إيمليون للأعمال، ودرجة ماجستير إدارة الأعمال التنفيذية العالمية من جامعة إنسياد، إلى جانب برامج تنفيذية من كلية هارفارد للأعمال، وكلية وارتون، وجامعة أكسفورد، وكلية IMD السويسرية. تم اختياره ضمن قائمة فوريس لأفضل 100 رئيس تنفيذي لعام 2024، ويتميز بخبرة واسعة في القيادة الاستراتيجية والعمل المؤسسي على مستوى مجلس الإدارة والإدارات العليا.



صفة الترشح Nomination Type	الجنسية Nationality	الاسم Name
مستقل Independent	الكويت Kuwait	محمد حمد عبدالعزيز المطوع Mohammad Hamad Abdulaziz Al Mutawa
Mr. Mohammed Hamad Abdulaziz Al Mof Bayan Investment Holding Company, company listed in Boursa Kuwait. He prochief Executive Officer at the company he led the development of the company's corporate vision, supervised the restructuestablished the necessary frameworks for governance and risk management system implemented programs that enhance inst practices.	a Kuwaiti shareholding eviously held the position of for ten years, during which s overall strategy and aring of assets, and r implementing corporate as. He also designed and	يتولى السيد محمد حمد عبد العزيز المطوع حالياً منصب نائب رئيس مجلس إدارة شركة بيان للاستثمار القابضة، وهي شركة مساهمة كويتية مدرجة في بورصة الكويت. وقد شغل سابقاً منصب الرئيس التنفيذي للشركة لمدة عشر سنوات، قام خلالها بقيادة عملية تطوير الاستراتيجية العامة والمرؤية المؤسسية للشركة، والإشراف على إعادة هيكلة الأصول، ووضع الأطر التنظيمية اللازمة لتطبيق قواعد حوكمة الشركات ونظم إدارة المخاطر، إلى جانب تصميم وتفعيل برامج تعزز من ممارسات الاستدامة.
Throughout his professional career, he had leadership positions in prominent fir institutions, participated into the boards' listed and non-listed companies, and con Directors Committees. He also has a stromanagement and financial instruments.	ancial and investment membership of several tributed to the Board of	تقلد خلال مسيرته المهنية العديد من المناصب القيادية والتنفيذية في مؤسسات مالية واستثمارية بارزة، وشارك في عضوية مجالس إدارات عدد من الشركات المدرجة والمقفلة، وساهم في أعمال اللجان المنبثقة عن مجلس الإدارة، وله سجل حافل من الخبرات في إدارة الأصول والأدوات المالية.
Mohammed Hamad Al Mutawa is a ho degree in Business Administration from Washington, USA. He has also underg investment products, equity analysis, systems.	n Seattle University in one advanced training in	محمد حمد المطوع حاصل على درجة بكالوريوس الآداب في إدارة الأعمال من جامعة سياتل في واشنطن - الولايات المتحدة الأمريكية، بالإضافة إلى خضوعه لتدريبات متقدمة في المنتجات الاستثمارية وتحليل الأسهم والأنظمة المالية العالمية.



صفة الترشح	الجنسية	الاسم
Nomination Type	Nationality	Name
مستقل	الكويت	محمد فاضل تركي السبع
Independent	Kuwait	Mohammad Fadl Al Sabea
Mr. Mohammad Fadl Al Sabea is curre Executive at STC Kuwait and serves or Committees of multiple organizations ePortal Holding Company. With over 2 has led internal audit and risk function such as the Central Bank of Kuwait, Ki Corporation, Boubyan Bank, and Heal Company (Dhaman). He previously held roles including Vice Leasing and Investment, Executive Ma Investment Group, and Internal Audite entities. His background spans the bat telecommunications, and oil sectors. Mohammad is a member of the Board Auditors Association (former Vice Cha Economic Society, the Kuwait Association of Certified Fraud Examin He holds a Bachelor's degree in Accou Kuwait University and a Diploma in Infalso holds numerous global certificati CISA, CFE, CCGO, COSO, ISO 31000, Banker (CIB).	a the Audit and Risk , including Qualitynet and 25 years of experience, he as at leading institutions uwait Petroleum th Assurance Hospitals e President at Aayan anager at Al Imtiaz or at several national anking, investment, of Kuwait Internal airman), the Kuwait ation of Accountants and al Auditors (IIA), and the ers (ACFE). unting and Auditing from ormation Technology. He ons including CPA, CIA,	السيد محمد فاضل تركي السبع يشغل حالياً منصب الرئيس التنفيذي للتدقيق الداخلي في شركة الكوبت س. ت. سي، ويعمل ضمن لجان التدقيق والمخاطر في عدة جهات من ببنها شركة كواليتي نت وشركة البوابة الإلكترونية القابضة، يتمتع محمد بخبرة مهنية تتجاوز 25 عاماً، قاد خالها إدارات التدقيق الداخلي وإدارة المخاطر في مؤسسات بارزة مثل بنك الكويت المركزي، مؤسسة البترول الكويتية، بنك بوبيان، وشركة مستشفيات الضمان الصحي شغل سابقاً عدة مناصب منها نائب رئيس في شركة أعيان للتأجير والاستثمار، مدير تنفيذي في مجموعة الامتياز الاستثمارية، ومدقق داخلي أول في جهات وطنية متعددة. وتشمل خبراته قطاعات البنوك والاستثمار والاتصالات والنفط. محمد عضو في مجلس إدارة جمعية المدققين الداخليين الكويتية (وشغل سابقاً منصب نائب الرئيس)، وعضو في الجمعية الاقتصادية الكويتية، وجمعية المحاسبين والمراجعين المويتية، وجمعية المحاسبين والمراجعين المعتمدة، وACFE) ومعهد المدققين الداخليين (IIA)، وجمعية محققي الاحتيال المعتمدة الكولوبية المعتمدة مثل المحاسبة والتدقيق من جامعة الكويت، ودبلوم في يحمل محمد درجة البكالوربوس في المحاسبة والتدقيق من جامعة الكويت، ودبلوم في تكنولوجيا المعلومات. كما يحمل العديد من الشهادات المهنية الدولية المعتمدة مثل (CIB) محمد درجة المصرفي الإسلامي الإضافة إلى شهادة المصرفي الإسلامي المعتمدة المصرفي الإسلامية والمعتمدة المصرفي الإسلامي المعتمدة المصرفي الإسلامي المعتمدة المصرفي الإسلامي المعتمدة المصرفي الإسلامية المعتمدة المصرفي الإسلامي المعتمدة المصرفي الإسلامية المعتمدة المصرفي الإسلامية المعتمدة المصرفي الإسلامية المعتمدة المصرفي الإسلامية المعتمدة المعت



		, ignity
صفة الترشح	الجنسية	الاسم
Nomination Type	Nationality	Name
مستقل	الكويت	سعد صلاح محمد السويدان
Independent	Kuwait	Saad Al Suwaidan
Mr. Saad AlSuwaidan is currently the F Partner of Saad AlSuwaidan Law Firm, service legal practice specializing in c and Build-Operate-Transfer (BOT) projects as an Operational Consultant f managing the operations of key commod Kuwait Magic Mall and Hawally Park. I legal expertise with strategic oversight performance, ensure compliance, and facility operations. Previously, he served as a Legal Constructional Real Estate Company (NREC for BOT projects such as Souq Sharq. structuring development contracts, mandlenges, and improving lease performillion increase in rental income with 16 years of experience in corporate and contract negotiation, dispute resolution. He holds a Bachelor's Degree in Law fearned in 2009.	where he leads a full- orporate law, real estate, ject advisory. He also or Adnan AlSaleh Group, hercial properties including in this capacity, he blends at to enhance asset d optimize tenant and ultant to Agility and), providing legal counsel He played a vital role in hanaging regulatory ormance, achieving a KD 1 in one year. Saad has over ad infrastructure law, on, and M&A advisory.	السيد سعد صلاح محمد السويدان حالياً منصب المؤسس والشريك الإداري في مكتب سعد السويد للمحاماة، حيث يدير مكتباً فانونياً متكاملاً ومتخصصاً في القانون التجاري والعقاري السويد المشارات مشاريع البناء والتشغيل والتتحويل (.(BD كما يعمل كمستشار تشغيلي لمجمع عدنان الصالح، ويشرف علي إدارة العمليات في عدة مراكز تجارية بارزة مثل مجمع كويت ماجيك وحديقة حولي، حيث يدمج خيرته القانونية مع الإدارة الاستراتيجية لتعزيز الأداء التشغيلي وضمان الامتثال وتحسين تجربة المستأجرين. الأداء التشغيلي وضمان الامتثال وتحسين أداء العقود التأجيرية، مما أدى إلى زيادة الإيرادات الإيجارية التعديات التنظيمية، وتحسين أداء العقود التأجيرية، مما أدى إلى زيادة الإيرادات الإيجارية بمقادا مليون دينار كويي خلال عام واحد. يتمتع سعد بخيرة تتجاوز 10 عاماً في مجالات القانون المؤسسي، والبنية التحتية، والتفاوض على العقود، وتسوية النزاعات، والاستشارات في عمليات الاندماج والاستحواذ. يحمل سعد السويّد درجة البكالوريوس في القانون من جامعة الكويت، والتي حصل عليها في يعمل سعد السويّد درجة البكالوريوس في القانون من جامعة الكويت، والتي حصل عليها في عام 2009.



صفة الترشح	الجنسية	الإسم
Nomination Type	Nationality	Name
غیر مستقل	الكويت	طارق سلطان
Non-Independent	Kuwait	Tarek Sultan
Mr. Tarek Sultan is the Vice Chairman	• • •	السيد طارق سلطان هو نائب رئيس مجلس إدارة شركة أجيليتي، الرائدة عالمياً في خدمات

Mr. Tarek Sultan is the Vice Chairman of Agility, a global leader in supply chain services, infrastructure, and innovation, with 58,000 employees and a footprint in six continents. Agility is listed on the Kuwait Stock Exchange and Dubai Financial Markets. Tarek is also the Chairman of Agility's subsidiary, Agility Global, a multi-business owner and operator and long-term investor listed on the Abu Dhabi Securities Exchange.

Tarek assumed leadership of Agility in 1997 and spearheaded the company's worldwide growth through a series of more than 40+ acquisitions.

Sultan serves as a member of numerous international, governmental, and commercial advisory bodies and boards. They include the board of directors of Directors of DSV A/S, NREC, Gulf Air, and the Abu Dhabi Chamber of Commerce. Tarek is also part of the World Trade Organization's Business Advisory Group, created in 2023 to share the views of businesses on trade and regulation, as well as the World Economic Forum's (WEF) International Business Council, the WEF's Stewardship Board for Shaping the Future of Mobility, and a Governor of the WEF Supply Chain and Transport Industries community. Sultan has previously served as advisor to the Singapore Economic Development Board and as a member of the International Advisory Council of the University of Pennsylvania's Wharton School. He served on the Board of Trustees for Kuwait's Silk City and the Boubyan Island Development Project of Kuwait, as well as on the boards of Gulf Bank and Burgan Bank. Before taking on his leadership role at Agility, Tarek was the managing director of New York Associates, a regional investment banking services provider and an associate with Southport Partners, a U.S.-based corporate finance advisory firm specializing in the technology sector.

Tarek holds an MBA from the Wharton School at the University of Pennsylvania and a Bachelor of Economics from Williams College. السيد طارق سلطان هو نائب رئيس مجلس إدارة شركة أجيليتي، الرائدة عالمياً في خدمات سلاسل الامداد والبنية التحتية والابتكار، والمنتشرة في القارات الست ويعمل لديها أكثر من 58,000 موظفاً، والمدرجة في سوق الكويت للأوراق المالية وسوق دبي المالي.

كذلك، يشغل السيد/ طارق منصب رئيس مجلس إدارة شركة أجيليتي جلوبال، التابعة لأجيليتي، وهي شركة متعددة الأنشطة ومستثمر طويل الأجل مدرجة في سوق أبوظبي للأوراق المالية.

تولى طارق قيادة أجيليتي عام 1997 وقاد نمو الشركة عالمياً من خلال سلسلة من أكثر من 40 عملية استحواذ.

يشغل السيد/ سلطان عضوية العديد من الهيئات والمجالس الاستشارية الدولية والحكومية والتجارية. وتشمل هذه الهيئات مجلس إدارة شركة دي إس في إيه/إس، والشركة الوطنية العقارية، وطيران الخليج، وغرفة تجارة وصناعة أبوظبي. طارق عضو أيضاً في المجموعة الاستشارية للأعمال التابعة لمنظمة التجارة العالمية (WEF)، والتي أنشئت عام 2023 لمشاركة آراء الشركات حول التجارة والتنظيم، بالإضافة إلى عضويته في مجلس الأعمال الدولي التابع للمنتدى الاقتصادي العالمي، ومجلس إدارة المنتدى الاقتصادي العالمي لصياغة مستقبل التنقل، ومحافظ في مجتمع سلاسل الامداد وصناعات النقل التابع للمنتدى الاقتصادي العالمي.

شغل سلطان سابقاً منصب مستشار لمجلس التنمية الاقتصادية السنغافوري، وعضو في المجلس الاستشاري الدولي لكلية وارتون بجامعة بنسلفانيا. كما شغل عضوية مجلس أمناء مدينة الحرير الكويتية ومشروع تطوير جزيرة بوبيان في الكويت، وعضوية مجلسي إدارة بنك الخليج وبنك برقان.

قبل توليه منصبه القيادي في أجيليتي، شغل طارق منصب العضو المنتدب لشركة نيويورك أسوسيياتس، وهي شركة إقليمية تقدم خدمات مصرفية استثمارية، وشريكاً في شركة ساوثبورت بارتنرز، وهي شركة استشارات مالية للشركات مقرها الولايات المتحدة، متخصصة في قطاع التكنولوجيا.

يحمل طارق ماجستير إدارة أعمال من كلية وارتون بجامعة بنسلفانيا، وبكالوريوس في الاقتصاد من كلية وبليامز.



صفة الترشح	الجنسية	الاسم
Nomination Type	Nationality	Name
غیر مستقل Non-Independent	الكويت Kuwait	فيصل جميل سلطان العيسى Faisal Jamil Sultan Al-Essa
Mr. Faisal Jamil Al-Essa is a distinguish proven track record in real estate invest development, and corporate leadersh. As Vice Chairman and Chief Executive Estate Company K.P.S.C. (NREC), he of East's leading publicly traded real estate \$2 billion in assets and operating acroscountries. Prior to his current role, Faisal played business development, driving growth strategic investments. He has also hel managing director positions across mompanies. In addition to his role at NREC, Faisal in Agro Holding, a leading agribusiness of fresh produce, poultry, and dairy across is also a Board Member at Agility, a gloinfrastructure and innovation companion continents, as well as a Board member subsidiary, Agility Global. Faisal holds a degree in Management in Manage	stment, strategic ip. Officer of National Real versees one of the Middle ate firms, managing over as more than ten a key role in NREC's initiatives and leading d board, chairman, and ultiple subsidiary s the Chairman of Kuwait ompany specializing in as the Middle East. Faisal abal supply chain services, y with a footprint on six ar of its Abu Dhabi listed	السيد فيصل جميل العيسى هو قائد أعمال متميز يتمتع بسجل حافل من الإنجازات في مجال الاستثمار العقاري والتطوير الاستراتيجي، وغدارة الشركات. بصفته نائب رئيس مجلس الإدارة والرئيس التنفيذي للشركة الوطنية العقارية (NREC)، يشرف السيد/ فيصل على واحدة من أبرز الشركات العقارية المدرجة في الشرق الأوسط، والتي تدير أصولاً تزيد فيمتها عن 2 مليار دولار أمريكي وتعمل في أكثر من عشر دول. قبل توليه مناصبه الحالية، لعب فيصل دوراً رئيسياً في تطوير أعمال الشركة الوطنية العقارية، حيث قاد مبادرات النمو والاستثمارات الاستراتيجية. كما شغل مناصب عضوية مجالس الإدارة، والمدير العام في العديد من الشركات التابعة. بالإضافة إلى دوره في NREC يشغل فيصل منصب رئيس مجلس إدارة شركة كويت آجرو القابضة، وهي شركة زراعية رائدة تختص في توفير الخضروات والفواكه والدواجن ومنتجات الثابن في منطقة الشرق الأوسط. كذلك، فيصل عضو مجلس إدارة شركة أجيليتي جلوبال التابعة لأجيليتي المدرجة في أبوظبي المالي.



صفة الترشح	الجنسية	الاسم
Nomination Type	Nationality	Name
غیر مستقل	لبنان	بسام سليم الخوري
Non-Independent	Lebanon	Bassam Salim El Khoury
Mr. Bassam Salim El Khoury is Chairm of ICS Group, overseeing operation countries. He has been with ICS since Chief Financial Officer, responsible budgeting, tax structuring, and busines Earlier, he served as CFO of the Public Kuwait (1997–2000) and held senior rockies and Tulsa, Oklahoma. During managed major audits, damage claofferings, and financial training program Throughout his career, Bassam has dein U.S. GAAP, IAS, and international bufluent in Arabic and English, and conferench. Bassam holds a Bachelor of Science in Administration from the Lebanese America.	s across more than ten 2000, previously serving as a for financial reporting, as development. Warehousing Company in a les at Deloitte & Touche in a his time at Deloitte, he aim engagements, public ms. monstrated deep expertise siness management. He is proversant in Spanish and an Accounting and Business	السيد بسام سليم الخوري يشغل منصب رئيس مجلس الإدارة والمدير العام لمجموعة ICS وتولى حيث يدير عمليات المجموعة في أكثر من عشر دول. التحق بالشركة منذ عام 2000، وتولى سابقًا منصب المدير المالي التنفيذي، مسؤولًا عن التقارير المالية وإعداد الميزانيات وهيكلة الضرائب وتطوير الأعمال. عمل سابقًا كمدير مالي تنفيذي في الشركة العامة للمخازن بالكويت (2000–2000)، وشغل مناصب عليا لدى ديلويت آند توش في الكويت وتولسا، أوكلاهوما، حيث قاد عمليات تدقيق رئيسية ومشاريع مطالبات الأضرار وعروض الاكتتابات العامة وبرامج التدريب المالي. يتمتع بسام بخبرة واسعة في المعايير المحاسبية الأمريكية والدولية وإدارة الأعمال الدولية. ويتقن اللغتين العربية والإنجليزية، بالإضافة إلى إلمامه باللغتين الإسبانية والفرنسية. يحمل بسام الخوري درجة البكالوريوس في المحاسبة وإدارة الأعمال من الجامعة اللبنانية الأمريكية.
صفة الترشح	الجنسية	الاسم
Nomination Type	Nationality	Name
غیر مستقل	الكويت	عصام مساعد محمد الميلم
Non-Independent	Kuwait	Esam Musaed Mohammad Al-Mailam
Mr. Esam Musaed Al-Mailam is a highly with over 20 years of experience in real both in Kuwait and internationally. His major shareholding companies, govern private enterprises, where he has plays the real estate and infrastructure lands. Esam has held several prominent exect Chairman and Managing Director of National Company and Chief Executive Officer Management Company. He also previous of Ahjar Holding Company, as a Board Petroleum International (Q8), and as a Committee for General Projects and H Chamber of Commerce and Industry. Esam is a Board Member of Agility, a glaservices, infrastructure and innovation	l estate development, leadership spans across ment institutions, and ed a pivotal role in shaping scape. utive positions, including akheel United Real Estate of the Public Utilities busly served as Chairman Member of Kuwait member of the ousing at the Kuwait	السيد عصام مساعد الميلم هو قيادي تنفيذي بارز يتمتع بأكثر من 20 عاماً من الخبرة في تطوير العقارات على المستويين المحلي والدولي، وتمتد قيادته عبر شركات مساهمة كبرى، ومؤسسات حكومية، ومؤسسات خاصة، لعب فيها أدواراً محورية كان لها الأثر البارز في تشكيل مشهد العقارات والبنية التحتية. شغل السيد/ عصام العديد من المناصب التنفيذية البارزة، بما في ذلك رئيس مجلس الإدارة والعضو والعضو المنتدب لشركة نخيل المتحدة العقارية والرئيس التنفيذي لشركة إدارة المرافق العامة. كما شغل سابقًا منصب رئيس مجلس إدارة شركة أحجار القابضة، وعضو مجلس إدارة شركة البترول الكويتية العالمية(Q8) ، وعضو لجنة المشاريع العامة والإسكان في غرفة تجارة وصناعة الكويت. يحمل عصام درجة البكالوريوس في الهندسة المعمارية من جامعة ميامي، الولايات المتحدة الأمريكية.
services, infrastructure and innovation Esam holds a Bachelor's degree in Arc	ı company.	



الكويت ipment is a limited t. It was y objectives include rant management, الجنسية Nationality تلكويت Kuwait g Company W.L.L. is state of Kuwait. The aged primarily in tes in the food retail sehold items.	شركة سلطان الجزيرة للتجهيزات الغذائية شركة سلطان الجزيرة لتحضير الأغذية والمعدات هي شركة ذات مسؤولية محدودة شركة سلطان الجزيرة لتحضير الأغذية والمعدات هي شركة ذات مسؤولية محدودة في تحضير الوجبات الجاهزة، وإدارة المطاعم، وتوفير معدات الأغذية. الاسم Name Mame Mame Mybrid Illians والمقاولات Arab Market General Trading and Contraction Co شركة السوق العربي للتجارة العامة والمقاولات ذ.م.م. هي شركة ذات مسؤولية محدودة شركة السوق الكويت .تأسست الشركة في عام 2003. وتعمل بشكل أساسي في مجال التجارة العامة والمقاولات، وتزاول أنشطتها ضمن قطاع بيع المواد الغذائية، والسلع الاستهلاكية، والمنتجات المنزلية.
الجنسية y objectives include rant management, الجنسية Nationality تلكويت Kuwait g Company W.L.L. is state of Kuwait. The aged primarily in tes in the food retail sehold items.	الاسم الجاهزة، وإدارة المطاعم، وتوفير معدات الأهداف الرئيسية للشركة في تحضير الوجبات الجاهزة، وإدارة المطاعم، وتوفير معدات الأغذية. الاسم الاسم المسعد المساعد المسعد في دولة الكويت . تأسست الشركة في عام 2003، وتعمل بشكل أساسي في مجال المسعداة المعامة والمقاولات، وتزاول أنشطتها ضمن قطاع بيع المواد الغذائية بالتجزئة، التجارة العامة والمقاولات، وتزاول أنشطتها ضمن قطاع بيع المواد الغذائية بالتجزئة،
الكويت الكويت Kuwait g Company W.L.L. is tate of Kuwait. The aged primarily in tes in the food retail sehold items.	Name شركة الأسواق العربية للتجارة العامة والمقاولات متركة الأسواق العربية للتجارة العامة والمقاولات متركة السوق العربي للتجارة العامة والمقاولات ذ.م.م .هي شركة ذات مسؤولية محدودة مسجلة في دولة الكويت .تأسست الشركة في عام 2003، وتعمل بشكل أساسي في مجال التجارة العامة والمقاولات، وتزاول أنشطتها ضمن قطاع بيع المواد الغذائية بالتجزئة،
الكويت Kuwait g Company W.L.L. is tate of Kuwait. The aged primarily in tes in the food retail sehold items.	شركة الأسواق العربية للتجارة العامة والمقاولات Arab Market General Trading and Contraction Co شركة السوق العربي للتجارة العامة والمقاولات ذ.م.م .هي شركة ذات مسؤولية محدودة مسجلة في دولة الكويت .تأسست الشركة في عام 2003، وتعمل بشكل أساسي في مجال التجارة العامة والمقاولات، وتزاول أنشطتها ضمن قطاع بيع المواد الغذائية بالتجزئة،
Company W.L.L. is tate of Kuwait. The aged primarily in tes in the food retail sehold items.	شركة السوق العربي للتجارة العامة والمقاولات ذ.م.م .هي شركة ذات مسؤولية محدودة مسجلة في دولة الكويت .تأسست الشركة في عام 2003. وتعمل بشكل أساسي في مجال التجارة العامة والمقاولات، وتزاول أنشطتها ضمن قطاع بيع المواد الغذائية بالتجزئة،
tate of Kuwait. The aged primarily in tes in the food retail sehold items.	مسجلة في دولة الكويت .تأسست الشركة في عام 2003. وتعمل بشكل أساسي في مجال التجارة العامة والمقاولات، وتزاول أنشطتها ضمن قطاع بيع المواد الغذائية بالتجزئة،
الجنسية	الاسم
Nationality	Name
الكويت Kuwait	شركة البرج الأبيض للتجارة العامة والمقاولات White Tower General Trading and Contracting
g Company W.L.L., te of Kuwait, tracting. Its core ot stores, comprising	شركة البرج الأبيض للتجارة العامة والمقاولات ذ.م.م.، تأسست في عام 1999ومسجلة في دولة الكويت، وتعمل بشكل أساسي في مجال التجارة العامة والمقاولات وتشمل أعمالها الرئيسية إدارة متاجر الإكسبريس، والتي تضم 30 فرعًا من متاجر سلطان.C-Stores
الجنسية	الاسم
Nationality	Name
•	مؤسسة سلطان التعليمية Sultan Education Foundation
	Suttan Education Foundation مؤسسة سلطان التعليمية هي جمعية غير ربحية تهدف إلى تقديم الدعم اللازم للطلبة
•	الراغبين في مواصلة تعليمهم، وتحقق ذلك من خلال التبرعات والقروض وأهداف واضحة ومحددة.
	•



			Agility	
	صفة الترشح Nomination Type	الجنسية Nationality	الاسم Name	
	غیر مستقل Non-Independent	الكويت Kuwait	الشركة الوطنية العقارية National Real Estate Company	
	" " " " " " " " " " " " " " " " " " "		تأسست الشركة الوطنية العقارية عام 1973 ومقرها الرئيسي في الكويت، وهي شركة مساهمة عامة رائدة في مجال الاستثمار والتطوير العقاري في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا . تتخصص الشركة في تطوير وإدارة المجتمعات السكنية والمراكز التجارية والحدائق الصناعية والمشاريع متعددة الاستخدامات. تشمل المشاريع الحالية للشركة: ريم مول في أبوظبي، وهو وجهة تجزئة وترفيه متميزة تضم أكثر من 400 متجر وأكبر حديقة ثلجية داخلية في المنطقة "سنو أبوظبي"؛ جرائد هايتس في مصر، مشروع محني كبير يوفر خيارات سكنية متنوعة غرب القاهرة؛ بالم سيتي ريزيدنس في طرابلس، ليبيا، مجتمع سكني آمن ومخدوم يلبي احتياجات السكان المحليين والأجانب؛ ومنتزه العقبة الاستثماري الجنوبي في الأردن، مركز صناعي ولوجستي يهدف إلى تعزيز من بين الإنجازات البارزة السابقة، قامت الشركة بتطوير سوق شرق في الكويت، أول وجهة تجارية وترفيهية على الواجهة البحرية في البلاد، مما شكل نموذجًا للمشاريع متعددة ما الاستخدامات في المنطقة . كما لعبت دورًا محوريًا في إنشاء أول منطقة تجارة حرة في الكويت، مما عزز مكانة البلاد في التجارة العالمية. تتولى الشركة قيادة نائب رئيس مجلس الإدارة والرئيس التنفيذي فيصل جميل سلطان العيسي منذ عام 2018، حيث شهدت الشركة تحت قيادته توسعًا في نطاق عملياتها الإقليمية وتنويعًا في محفظة مشاريعها.	
	Essa, who has been at the helm since			

leadership, the company has expanded its regional footprint and

diversified its project portfolio.



صفة الترشح Nomination Type	الجنسية Nationality	الاسم Name
غیر مستقل Non-Independent	الكويت Kuwait	صهيب الشاجي Suhaib Al Shayji
Mr. Suhaib Al Shayji is a Lawyer special capital markets law, and public finance manages his private legal practice. Previously, Suhaib served in various ket the Ministry of Interior (2007–2009), and the Kuwait Lawyers Association (2010) the Constitutional Court and Court of Office of Justice for Lawyers (2010–20) Jader Law Firm (2013–2015), before est office in 2015. He is a registered member of the Kuwa since 2010, licensed to plead before the Cassation Courts. Suhaib holds a Bachelor's degree in Last Sciences Private University in 2007.	elizing in criminal law, be defense. He currently bey legal roles, including at and as a legal registrar at and as a legal registrar at being at the cassation, worked at the 13), Al-Saif and Al-Abd Alstablishing his private law and the constitutional and	السيد صهيب الشاجي محام متخصص في القضايا الجنائية وقانون هيئة أسواق المال وقضايا الدفاع عن المال العام، ويدير حاليًا مكتبه الخاص للمحاماة. (2007 هفيل سيقيا عدة مناصب قانونية مهمة، منها عمله في وزارة الداخلية (2007) من قيد كمحام تحت التدريب في جمعية المحامين الكويتية (2010)، ومركب العدالة المحاماة (2010–2013)، ومكتب السيف والعبدالجادر للمحاماة (2013–2013)، قبل أن يؤسس مكتبه الخاص في عام 2015. قبل مسجل كعضو عامل في جمعية المحامين الكويتية منذ عام 2010، ومخول بالمرافعة أمام المحكمة الدستورية ومحكمة التمييز.



صفة الترشح	الجنسية	الاسم	
Nomination Type	Nationality	Name	
غیر مستقل	الكويت	عبدالعزيز ن. العيسى	
Non-Independent	Kuwait	Abdulaziz N. Al-Eisa	
Mr. Abdulaziz N. Al-Eisa is the Deputy Sultan & Bros. Co., overseeing administrategic projects. He also serves as a Chairman at Sultan Real Estate Comp Member at Bayan Investment Compared Previously, Abdulaziz held senior leads Executive Manager of the Administrati Sultan & Bros. Co., Board Member at Finc., Board Member at Arkan for Manu Egypt, and Vice Chairman of Bonyan Falso served at Bayan Investment Com Clients' Portfolios and began his cared Union Securities Brokerage Company. He is certified as an International Brok and a Chartered Portfolio Analyst, with Advanced Technical Analysis and Rea Harvard University. Abdulaziz holds a Master's degree in Efrom the Gulf University for Science ar Bachelor's degree in Business Administrom the University of Tampa.	stration, operations, and Board Member and Vice any, and as a Board by. ership roles, including on Department at Bader Roswell Biotechnologies facturing and Mining in Real Estate Company. He pany as Unit Head of er as a Stockbroker at ter, a Marketing Officer, and additional training in I Estate Management at Rusiness Administration and Technology and a	السيد عبدالعزيز نادر العيسى يشغل منصب نائب المدير العام في شركة بدر سلطان وإخوانه، حيث يشرف على الإدارة العامة والعمليات والمشاريع الاستراتيجية. كما يشغل منصب عضو مجلس إدارة ونائب رئيس مجلس الإدارة في شركة سلطان العقارية، وعضو مجلس إدارة في شركة بيان للاستثمار. شغل عبدالعزيز سابقًا عدة مناصب قيادية، منها مدير تنفيذي لإدارة الإدارة في شركة بدر سلطان وإخوانه، وعضو مجلس إدارة في شركة أزكان للصناعة والتعدين في مصر، ونائب رئيس مجلس إدارة شركة بنيان العقارية. كما عمل في شركة بيان للاستثمار كرئيس وحدة محافظ العملاء، وبدأ مسيرته المهنية كوسيط أسهم في شركة الاتحاد للوساطة العالية. يحمل عبدالعزيز عدة شهادات مهنية تشمل شهادة الوسيط الدولي، وشهادة مسؤول التسويق، وشهادة محلل المحافظ المعتمد، بالإضافة إلى تدريبات في التحليل الفني المتقدم وبرنامج إدارة العقارات من جامعة هارفارد. حاصل على درجة الماجستير في إدارة الأعمال من جامعة الخليج للعلوم والتكنولوجيا، ودرجة البكالوريوس في إدارة الأعمال من جامعة تامبا بالولايات المتحدة الأمريكية.	



صفة الترشح Nomination Type	الجنسية Nationality	الاسم Name
غیر مستقل Non-Independent	مصر Egypt	شریف سید محمد جبر Sherif Sayed Mohamed Gabr
Mr. Sherif Sayed Mohamed Gabr is the Chief Executive Officer of KUWADICO, where he leads the company's strategic management, operations, and business development efforts. He has held several leadership positions within KUWADICO, previously serving as Chief Commercial Officer and Chief Financial Officer. Earlier in his career, he served as CFO at National Real Estate Company (Kuwait) and Finance Manager at Agility Logistics, and he started his professional path as an auditor at Ernst & Young and PwC.		السيد شريف سيد محمد جبر يشغل منصب الرئيس التنفيذي لشركة كواديكو، حيث يقود جهود الإدارة الاستراتيجية والعمليات وتطوير الأعمال. شغل عدة مناصب قيادية داخل كواديكو، منها الرئيس التنفيذي للشؤون التجارية والرئيس التنفيذي للشؤون المالية. كما شغل سابقًا منصب المدير المالي في الشركة الوطنية العقارية بالكويت، ومدير مالي في شركة أجيليتي، وبدأ مسيرته المهنية كمراجع حسابات في إرنست ويونغ وبي دبليو سي. يشغل شريف حاليًا عضوية مجلس إدارة الشركة الوطنية العقارية – مصر وشركة إمداد للخدمات، وسبق أن كان عضوًا في مجلس إدارة شركة الكويت وادي النيل للتنمية العمرانية.
Sherif is currently a Board Member at Kuwait National Real Estate Company Egypt and Emdad Utilities Company, and previously served on the board of Kuwait Wadi El-Nile Urban Development.		يحمل شهادة بكالوريوس في المحاسبة من جامعة عين شمس، وهو بصدد إنهاء رسالة الماجستير في إدارة الأعمال من الجامعة الألمانية بالقاهرة بتخصص ثلاثي في الإدارة الاستراتيجية، التسويق، والتقارير والرقابة.
He holds a Bachelor's degree in Accounting from Ain Shams University and is completing an MBA at the German University in Cairo with a triple major in Strategic Management, Marketing, and Reporting & Control.		